

# Statutes of Polaris Ventures

## Article 1: Name and registered office

- <sup>1</sup> An association exists under the name of «Polaris Ventures» (abbreviated to Polaris) in accordance with Section 60 et seq. ZGB [Swiss Civil Code].
- <sup>2</sup> The associations' registered office is in Basel, Switzerland.

## Article 2: Purpose

- <sup>1</sup> It is the association's aim to improve the life quality of future generations as comprehensively as possible. To do so, it particularly promotes the research and implementation of possible solutions for the avoidance of technological risks. Thus, the areas of artificial intelligence, the theory of decision making and games, prioritisation research, moral philosophy, and population ethics as well as peace and conflict research are of particular relevance.
- <sup>2</sup> In particular, the association realises its purpose through scientific research as well as procurement and allocation of development funds. It uses scientific methods in order to achieve its aims as cost effective as possible. It is active domestically and abroad.
- <sup>3</sup> The association does not pursue a commercial interest and is not profit-oriented.

## Article 3: Membership

- <sup>1</sup> Membership is open to all natural persons who share the association's aim as well as the purpose set out under Article 2.
  - <sup>1bis</sup> All founding members are active members.
  - <sup>1ter</sup> Passive membership is open to all other natural persons.
- <sup>2</sup> Membership applications are to be addressed to the board and can be accepted or rejected by the board without giving reason. The board can also, at a later date, grant active membership to members.
- <sup>3</sup> Members can withdraw from the association at any time by giving written notice to the president.
- <sup>4</sup> The general meeting of the members can expel a member with a majority of two thirds of the active members.

## Artikel 4: Bodies of the association

- <sup>1</sup> The bodies of the association are:
  - the general meeting,
  - the board,
  - and the auditor (provided the general meeting resolves the appointment of an auditor).

## Artikel 5: General meeting

- <sup>1</sup> The top body of the association is the general meeting. An ordinary general meeting will be convened by the president annually.
- <sup>2</sup> An extra-ordinary general meeting can be requested by a member of the board in writing or by one fifth of the active members in writing to the president.
- <sup>3</sup> The date of the general meeting must be announced one month in advance.
- <sup>4</sup> Active members can submit motions for the agenda to the president up to two weeks before the general meeting.
- <sup>5</sup> One week prior to the general meeting, the agenda shall be sent by the president to all members.
- <sup>6</sup> The general meeting can only vote on motions on the agenda. Each active member present has one vote.

## **Certified translation from German to English consisting of 3 pages**

<sup>7</sup> Unless other provisions apply, elections and votes shall be decided by an absolute majority (i.e. more than half of all votes, including invalid votes and abstentions). If no electoral choice reaches an absolute majority, a run-off vote shall take place between the two choices that received the most votes cast in the first round.

<sup>8</sup> Without any prior notice, any member can apply to talk at the general meeting.

<sup>9</sup> The general meeting has the following tasks:

- Approval of the annual report, the annual financial report, and the association budget from the board,
- electing the board,
- electing the auditor (if the general meeting resolves to appoint an auditor),
- setting the membership fees,
- resolution of further motions,
- amending the statutes.

### **Article 6: Board**

<sup>1</sup> The board consists of the following:

- one or more managing directors that represent the association in external matters,
- the president, who manages the activities of the association,
- the Vice-president, who supports the president with his tasks,
- the financial officer (who can be one and the same person of the above).

<sup>2</sup> The board members shall be elected at every ordinary general meeting.

<sup>3</sup> The board can found departments and appoint their management.

<sup>4</sup> The board can hire persons for the fulfilment of the association's tasks.

<sup>5</sup> The board can acknowledge other associations as associated organisations of the association.

<sup>6</sup> Board members work on a voluntary basis. However, they can be compensated for their efforts and expenses if this is resolved by the general meeting.

<sup>7</sup> The board has a quorum if at least half of its member are present. Its decisions are made by a simple majority. In case of a voting tie, the president shall have the decisive vote.

### **Article 7: Auditor**

<sup>1</sup> The association is obliged to appoint an auditor.

<sup>2</sup> At the general meeting, any active member is allowed to request the appointment of an auditor. If the general meeting agrees, it elects an auditor who is not a board member. The auditor can but does not have to be a member of the association.

<sup>3</sup> The auditor reports to the general meeting.

<sup>4</sup> The general meeting shall decide whether the auditor will carry out their work for another year or whether the post of the auditor will be eliminated.

### **Article 8: Financing and liability**

<sup>1</sup> The association is funded by its membership fees, donations, and revenue from events.

<sup>2</sup> The membership fee shall be set by the general meeting.

<sup>3</sup> The accounting period equals a calendar year.

<sup>4</sup> The association's assets alone are liable for any debts.

<sup>5</sup> In order to be able to sign in the name of the association, at least two board members need to sign. Any board member is entitled to sign.

<sup>6</sup> Vis a vis the bank, the association shall be represented by the financial officer entitled to manage the association's accounts.

**Certified translation from German to English consisting of 3 pages**

Article 9: Dissolution

<sup>1</sup> As far as it is duly listed on the agenda, the association can be dissolved with a majority of two thirds of the general meeting.

<sup>2</sup> In the event of a dissolution of the association, the association's assets shall be donated to a tax-free, non-profit-oriented organisation in Switzerland whose purpose comes nearest to the purpose of the association in accordance with the board resolution at the time of the dissolution.

Article 10: Coming into force

<sup>1</sup> Amendments to the statutes of the association require a majority of two thirds of the general meeting.

<sup>2</sup> The statutes of the association were approved by the founding members and come into force immediately.

Basel, 15 September 2022

Ruairi Donnelly  
(Board member)

Daniel Kestenholz  
(Board member)

*I hereby certify the correctness and completeness of the above translation from German to English. The German document, consisting of 3 pages, was presented to me as a PDF document and a printout thereof is attached to the translation. The translation consists of 3 pages.*

*Translated on 1 October 2022*

*Elke Meehan*

*Wandlitzer Straße 9, 16562 Hohen Neuendorf, Germany*

*Mobile: +49 176 47 66 30 99*

*State certified and sworn translator for English and German*

*Authorized by the president of the District Court of Neuruppin, Germany*



# Statuten Polaris Ventures

## Artikel 1: Name und Sitz

<sup>1</sup> Unter dem Namen «Polaris Ventures» (abgekürzt als Polaris) besteht ein Verein gemäss Artikel 60 ff. ZGB.

<sup>2</sup> Der Verein hat seinen Sitz in Basel, Schweiz.

## Artikel 2: Zweck

<sup>1</sup> Der Verein hat sich zum Ziel gesetzt, die Lebensqualität zukünftiger Generationen möglichst umfassend zu verbessern. Hierzu fördert er insbesondere die Forschung und die Implementierung von Lösungsansätzen zur Vermeidung technologischer Risiken. Besonders relevant hierfür sind die Themenbereiche künstliche Intelligenz, Entscheidungs- und Spieltheorie, Priorisierungsforschung, Moralphilosophie und Populationsethik sowie Friedens- und Konfliktforschung.

<sup>2</sup> Der Verein verwirklicht seinen Zweck insbesondere durch wissenschaftliche Forschung sowie der Fördermittelbeschaffung und -vergabe. Er bedient sich wissenschaftlicher Methoden, um seine Ziele möglichst kosteneffektiv zu erreichen. Er ist im In- und Ausland tätig.

<sup>3</sup> Der Verein verfolgt kein kommerzielles Interesse und ist nicht gewinnorientiert.

## Artikel 3: Mitgliedschaft

<sup>1</sup> Die Vereinsmitgliedschaft steht allen natürlichen Personen offen, die das Ziel des Vereins sowie den in Artikel 2 aufgeführten Zweck teilen.

<sup>1bis</sup> Aktivmitglieder sind alle Gründungsmitglieder.

<sup>1ter</sup> Die Passivmitgliedschaft steht allen anderen natürlichen Personen offen.

<sup>2</sup> Aufnahmegesuche sind schriftlich an den Vorstand zu richten und können von diesem ohne Angabe von Gründen angenommen oder abgelehnt werden. Der Vorstand kann im Einzelfall auch später aufgenommenen Mitgliedern die Aktivmitgliedschaft verleihen.

<sup>3</sup> Der Austritt aus dem Verein kann jederzeit mit schriftlicher Mitteilung an den Präsidenten erfolgen.

<sup>4</sup> Die Generalversammlung kann Mitglieder mit einer Zweidrittelmehrheit der Aktivmitglieder ausschliessen.

## Artikel 4: Vereinsorgane

<sup>1</sup> Die Vereinsorgane sind:

– die Generalversammlung,

– der Vorstand,

– und der Rechnungsprüfer (sofern die Generalversammlung die Ernennung eines Rechnungsprüfers beschliesst).

## Artikel 5: Generalversammlung

<sup>1</sup> Das oberste Organ des Vereins ist die Generalversammlung. Eine ordentliche Generalversammlung wird jährlich durch den Präsidenten einberufen.

<sup>2</sup> Eine ausserordentliche Generalversammlung kann schriftlich von einem Mitglied des Vorstandes einberufen oder von einem Fünftel der Aktivmitglieder schriftlich zu Händen des Präsidenten verlangt werden.

<sup>3</sup> Das Datum der Generalversammlung muss einen Monat im Voraus angekündigt werden.

<sup>4</sup> Aktivmitglieder können Anträge für die Traktandenliste bis zu zwei Wochen vor der Generalversammlung beim Präsidenten einreichen.

<sup>5</sup> Die Traktandenliste wird eine Woche vor der Generalversammlung durch den Präsidenten an alle

Mitglieder versendet.

<sup>6</sup> Die Generalversammlung kann ausschliesslich über traktandierte Anträge abstimmen. Jedes anwesende Aktivmitglied besitzt eine Stimme.

<sup>7</sup> Sofern keine anderen Bestimmungen gelten, erfolgen Wahlen und Abstimmungen mit einem absoluten Mehr (d.h. mehr als die Hälfte aller Stimmen, einschliesslich ungültige Stimmen und Enthaltungen). Sofern keine Wahlmöglichkeit das absolute Mehr erreicht, findet eine Stichwahl zwischen den zwei Wahlmöglichkeiten statt, die im Vorfeld die meisten Stimmen erhalten haben.

<sup>8</sup> Jedes Mitglied kann ohne vorgängige Ankündigung beantragen, an der Generalversammlung zu sprechen.

<sup>9</sup> Die Generalversammlung hat die folgenden Aufgaben:

- Abnahme des Jahresberichts, des jährlichen Finanzberichts und des Vereinsbudgets vom Vorstand,
- Wahl des Vorstandes,
- Wahl des Rechnungsprüfers (sofern die Generalversammlung die Ernennung eines Rechnungsprüfers beschliesst),
- Festsetzung des Mitgliederbeitrages,
- Beschluss über weitere Anträge,
- Änderung der Statuten.

#### Artikel 6: Vorstand

<sup>1</sup> Der Vorstand setzt sich zusammen aus:

- einem oder mehreren Geschäftsleitern, die den Verein nach aussen vertreten,
- dem Präsidenten, welcher die Vereinsgeschäfte führt,
- dem Vizepräsidenten, welcher den Präsidenten in seinen Aufgaben unterstützt,
- dem Finanzbeauftragten (welcher mit einer der oben genannten Personen identisch sein kann).

<sup>2</sup> Die Mitglieder des Vorstandes werden auf jeder ordentlichen Generalversammlung gewählt.

<sup>3</sup> Der Vorstand kann Abteilungen begründen und deren Leitung benennen.

<sup>4</sup> Der Vorstand kann Personen zur Erfüllung der Vereinsaufgaben anstellen.

<sup>5</sup> Der Vorstand kann andere Vereine als assoziierte Organisationen des Vereins anerkennen.

<sup>6</sup> Mitglieder des Vorstandes arbeiten ehrenamtlich, können jedoch für ihren geleisteten Aufwand und ihre Ausgaben entschädigt werden, sofern dies durch die Generalversammlung beschlossen wird.

<sup>7</sup> Der Vorstand ist beschlussfähig, wenn mindestens die Hälfte seiner Mitglieder anwesend ist. Er entscheidet mit einfachem Mehr der Stimmen. Bei Stimmengleichheit hat der Präsident den Stichentscheid.

#### Artikel 7: Rechnungsprüfer

<sup>1</sup> Der Verein ist nicht verpflichtet, einen Rechnungsprüfer zu ernennen.

<sup>2</sup> Jedem Aktivmitglied ist es gestattet, bei der Generalversammlung die Ernennung eines Rechnungsprüfers zu verlangen. Wenn die Generalversammlung zustimmt, wählt sie einen Rechnungsprüfer, welcher nicht dem Vorstand angehört. Der Rechnungsprüfer kann, muss aber nicht dem Verein angehören.

<sup>3</sup> Der Rechnungsprüfer erstattet der Generalversammlung Bericht.

<sup>4</sup> Die Generalversammlung entscheidet darüber, ob der Rechnungsprüfer seine Tätigkeit ein weiteres Jahr ausführen wird oder die Stelle des Rechnungsprüfers wieder abgeschafft wird.

#### Artikel 8: Finanzierung und Haftbarkeit

<sup>1</sup> Der Verein finanziert sich durch Mitgliederbeiträge, Spenden und Veranstaltungseinnahmen.

<sup>2</sup> Der Mitgliederbeitrag wird durch die Generalversammlung festgesetzt.

<sup>3</sup> Die Rechnungsperiode entspricht einem Kalenderjahr.

<sup>4</sup> Für die Schulden des Vereins haftet nur das Vereinsvermögen.

<sup>5</sup> Um im Namen des Vereins Unterschriften tätigen zu können, werden die Unterschriften von mindestens zwei Vorstandsmitgliedern benötigt. Jedes Vorstandsmitglied kann unterschreiben.

<sup>6</sup> Gegenüber der Bank wird der Verein durch den Finanzbeauftragten vertreten, welcher zur Führung des Vereinskontos berechtigt ist.

#### Artikel 9: Auflösung

<sup>1</sup> Sofern formgerecht in der Traktandenliste aufgeführt, kann der Verein mit einer Zweidrittelmehrheit der Generalversammlung aufgelöst werden.

<sup>2</sup> Im Falle der Auflösung des Vereins wird das Vereinsvermögen an eine steuerbefreite, nicht gewinnorientierte Organisation mit Sitz in der Schweiz gespendet, deren Zweck demjenigen des Vereins gemäss Vorstandsbeschluss zum Zeitpunkt der Auflösung am nächsten kommt.

#### Artikel 10: Inkrafttreten

<sup>1</sup> Änderungen der Vereinsstatuten bedürfen einer Zweidrittelmehrheit der Generalversammlung.

<sup>2</sup> Die Vereinsstatuten wurden durch die Gründungsmitglieder angenommen und treten sofort in Kraft.

Basel, 15. September 2022

Ruairí Donnelly  
(Mitglied des Vorstandes)

Daniel Kestenholz  
(Mitglied des Vorstandes)